

# 小记者暑期 Little Reporters' Happy Summer Tour in London 快乐游伦敦

□ 文/本刊记者 杨溯

暑假结束了，重庆的孩子们这个暑假到了哪些地方去玩呢？扮演了什么角色？8月中旬，由重庆市外事培训中心、重庆晨报联手打造的“晨报小记者伦敦奥运行”活动圆满结束。在行程中，孩子们以小记者的身份，走进文化底蕴浓厚的绅士之都——伦敦。小记者们不仅亲临现场观看了奥运比赛，还游览了唐宁街、议会大厦、大本钟、海德公园、大英博物馆等著名建筑。

此外，小记者们还游览了温莎、剑桥、约克、爱丁堡等18个英国城市。华丽的白金汉宫、充满学术气息的百年名校、壮丽的奥奇峡谷、静谧的巴斯小镇……异国风情的美景让小记者们流连忘返。在13天的行程中，小记者们既感受了英国古老而现代的文化，又获得提升英语口语表达能力的机会。现在，就让我们在小记者们的带领下，跟随他们的视角，一起畅游英国吧！







## 伦敦， 太多地方吸引我了

□ 文/杨芷青

我们刚出伦敦机场，带着泥土清香的凉风迎面吹来。啧啧，这和重庆的40度高温真是天壤之别。

英国的街道很清爽干净，雕花镂空的路灯上吊着盆栽，翠绿旺盛的草坪，纯洁美丽的白鸽，隐藏于矮木丛中的小松鼠。街道两旁的民宅也十分有特色：白色的墙，红色的瓦，褐色的窗沿，木质窗台上鲜艳的盆栽花朵，还有阳台上的小阁楼，令我想起了安徒生童话里的小石屋，真是十分可爱。

英国在我印象中还不错，让我很难忘的是英国特有的城堡。我们参观的是温莎堡——世界上最大且有人居住的城堡。温莎堡位于英国伦敦以西32公里的温莎镇，坐落在泰晤士河岸边一个山头上，是英国王室的行宫之一，现任女王伊丽莎白二世几乎每个周末都会在这里度过呢。早在11世纪，征服者威廉一世为防止英国人民的反抗，在伦敦周围郊区建造了九座相隔32公里左右的大温莎古堡型城堡，组成了一道可以互相支援的碉堡防线。温莎堡是

九座城堡中最大的一座，建于1070年，迄今已有近千年的历史。温莎堡又大又豪华，外面绿树参天，百花齐放，加上华丽的哥特式建筑物，白色镶金的窗沿，漂亮的彩绘玻璃，还有木制窗台上的盆栽花朵，给人一种华丽而不失甜美质朴的梦幻感。进入城堡，里面巨大的水晶灯引人注目，铺着红地毯的瓷砖路两旁是沉重的盔甲，还有古老的皇冠、战袍等等。房间里摆满了皇家收藏的金银餐具和许多名画，还有一座会奏出许多复杂而美妙音乐的机械钟。

在伦敦，给我震撼较深的还有尼斯湖。尼斯湖十分大也十分美。湖水本是清凉的绿，却因天空的原因变蓝，湛蓝中带着一丝碧绿，美丽至极，堪比沙漠里的海子，沙漠里的天空没有一丝的云彩，水蓝的是沧桑的美；尼斯湖的天空漂浮着几丝棉花糖般的云，加上湖水本来的绿，水蓝的是清爽的美。湖对岸的山上，漫山遍野的野花镶嵌在青绿的树林里，十分可爱。站在湖边的草地旁，可以俯视阳光投射到的清澈的水底，在五彩斑斓的溪水和石子之间，鱼群闪闪的鳞光映着湖水清流，为这幅山水画增添了无限生机。

在国内，我对英国的双层巴士已有所耳闻，并喜欢得不得了。这次来到英国，我哀求老师带我坐双层巴士。双层巴士的票价蛮贵，11镑左右，不过卖票者给了我一套玩具和耳机。我坐在车上感受着牛津的古老风光，车缓缓开过，风从耳边刮过，无边落叶萧萧下，更添一种幽静之美。

我们还去了约克大教堂。这座大教堂是哥特式建筑，以广泛采用尖拱、飞扶壁和修长花窗为特点。走进约克大教堂，最令人惊叹的就是圣坛后方和教堂东面一整片的彩色玻璃，面积几乎相当于一个网球场的大小，是全世界最大的中世纪彩色玻璃窗呢，令我不禁赞叹：古人真是了不起！在教堂里行走，可谓是“步步惊心”！

短短的英国之行给了我无数难忘的记忆，我暗暗对自己说：我一定要再去英国！

（重庆市巴蜀蓝湖郡小学五年级二班）



温莎堡



# London Attracts Me So Much

□ Written by Yang Zhiqing

We just walked out of London airport, with the fresh cool wind blowing on my face, which was so much different than the high temperature in Chongqing.

Streets in United Kingdom are very clean, potted plants are hanging on the carved hollow street lamps, green lawn, pure beautiful white dove, squirrels hiding in forest. Houses on both sides of the street are also featured: white walls, red tile, Brown windowsill, wooden bright Potted flowers on the window sill, balcony, attic, and reminds me of Hans Christian Andersen fairy tale of small stone house, very cute.

I was impressed of what I saw in United Kingdom, the most memorable thing to me is their specific castles. We visit Windsor, the largest and the oldest inhabited Castle in the world. Windsor is located in 32 km west of the town of Windsor, it is on a hill by the shore of the Thames, it is one of the Royal Palace in United Kingdom, the current Queen Elizabeth spends almost every weekend here. As early as the 11th century, King William I the Conqueror built 9 32 kilometers apart around Windsor Castle-castles in order to prevent from British resistance, which formed a mutual support of fortress of defense. Windsor Castle is one of the biggest among these 9 Castles; it was built in 1070, which are thousands of years of history so far. Windsor is so big and luxury, trees and flowers are outside, with gorgeous Gothic buildings, white gold-reveal, beautiful stained glass, there also has wooden potted flowers on the window sill, giving us a gorgeous and sweet sense of fantasy. Entering the Castle, a huge Crystal light is striking, heavy armors on the sides of the tile covered with red carpet, the room is filled with gold and silver tableware and many paintings of the Royal collection,

there is also a mechanical clock that can play many complex and wonderful music.

What impresses me the most in London is Loch Ness. Loch Ness is very big and beautiful. The lake was cool and green, but it changes to blue with a trace of green because of the blue sky, extremely beautiful. There is a hill on the other side of the Lake where all flowers were embedded in the green of the Woods, very cute. Standing next to the meadow by the Lake, you can see though by the sunlight, between water and stones in the colorful, the glitter of fish squamous is reflecting the lake, adding a limitless vitality to this landscape.

I have been heard the double deck bus in United Kingdom and liked it so much, this time I would like to take the double-decker bus. It was quite expensive, about 11 pounds, however the ticket seller gave me a toy and headphones. I sat in the bus, enjoying the old scenery in Oxford, the bus was slowly driving, adding a quiet beauty.

We also went to the Cathedral of York. The Cathedral is a Gothic-style building, the most amazing thing is a piece of stained glass behind the altar and in the East of the Church, whose area is almost the size of a tennis court, it is the largest medieval stained glass in the world, I cannot help praising: how amazing the ancients are!

The short trip to United Kingdom left me many unforgettable memories, I said to myself: I must come back to United Kingdom once again! ✨

